
Rada Miejska w Grójcu 

Radni - Sesja 

Protokół nr 68/2023 

LXVIII Sesja w dniu 27 listopada 2023  

Obrady rozpoczęto 27 listopada 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 16:43 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1.Jerzy Antoniewicz 

2. Karol Biedrzycki 

3. Janusz Dulemba 

4. Henryk Feliksiak 

5. Mirosław Gałka 

6. Tomasz Justyński 

7. Jerzy Kasica 

8. Ryszard Krzyżanowski 

9. Anna Lubowiecka 

10. Daniel Marcinkowski 

11. Małgorzata Molenda 

12. Artur Moskal 

13. Weronika Piwarska 

14. Dariusz Prykiel 

15. Adam Siennicki 

16. Grzegorz Stolarek 

17. Jacek Stolarski 

18. Artur Szlis 

19. Małgorzata Szymańczak 

20. Agnieszka Wachulec-Kamienik 

21. Krzysztof Woźniak 

Oraz m.in. 

Burmistrz – Pan Dariusz Gwiazda 

Z-ca Burmistrza – Pan Jarosław Rupiewicz 

Skarbnik Gminy – Pani Mariola Komorowska 

 

1. Otwarcie Sesji. 

 

Przewodniczący otworzył 68 sesję i powitał wszystkich zgromadzonych po czym przeszedł 

do sprawdzenia kworum. W obradach uczestniczy 20 radnych, obrady są prawomocne. 

 



 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Przewodniczący : Czy są jakieś uwagi ze strony Pań i Państwa radnych? 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Dariusz Gwiazda 

 

Pan Burmistrz zgłosił wniosek o przyjęcie do porządku obrad Uchwałę Rady Miejskiej w 

sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Grójeckiego. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad Uchwały pod literką J w sprawie zmiany uchwały nr 

LV/548/22 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 19.12.2022r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania porządku obrad po wprowadzeniu dodatkowej 

Uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad po zmianach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

 

porządek jednogłośnie został przyjęty. 

 



3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

 

 

A zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na  rok 2023. 

 

Pani Skarbnik Mariola Komorowska : Do projektu uchwały, którą Państwo otrzymaliście, i 

która była dyskutowana w trakcie komisji została wprowadzona jedna autopoprawka po 

stronie dochodów i wydatków budżetu, ma to bezpośredni wpływ z projektem uchwały, który 

został wprowadzony dzisiaj do porządku obrad, a mianowicie Starosta wystąpił do Gminy 

Grójec o zwiększenie pomocy finansowej na zadanie pod nazwą „przebudowa drogi 

powiatowej nr 1604W w zakresie budowy chodnika w miejscowości Worów. Oprócz tego, że 

musi być zmieniona Uchwała w sprawie pomocy finansowej dodatkowe środki jakie zostały 

wprowadzone w formie autopoprawki po stronie dochodów z tytułu odsetek od środków na 

rachunku bankowym tj. 39 tysięcy, zwiększenie pomocy finansowej dla Powiatu również 39 

tysięcy, Starosta występował o 59 tysięcy i tak naprawdę na to zadanie, na które wnioskował 

jest zwiększenie o 59 tysięcy natomiast zmniejszona została w uchwale w sprawie pomocy 

finansowej pomoc na zadanie, które już zostało zakończone, a mianowicie budowa chodnika 

w Al. Niepodległości, tam mieliśmy pierwotnie ustaloną pomoc w wysokości 800 tysięcy 

złotych a zadanie zostało rozliczone i zrealizowane za kwotę poniżej 780 tysięcy złotych. W 

związku z tym te 20 tysięcy jest z oszczędności w tamtym zadaniu dodatkowo zwiększamy o 

39 tysięcy czyli ogółem 59 tysięcy trafi do zadania chodnik w miejscowości Worów. Innych 

autopoprawek nie było.  

Pani skarbnik przeczytała treść projektu uchwały zawierający autopoprawkę Burmistrza. 

Przewodniczący Karol Biedrzycki zapytał czy do przedstawionego projektu Uchwały są 

jakieś pytania ze strony Państwa Radnych. 

Nie było pytań.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na  rok 2023..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, 

Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Weronika Piwarska 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Uchwała nr LXVIII/652/2023 została podjęta. 



 

 

 

B zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2023-2036. 

 

Pani Skarbnik odczytała treść Uchwały. 

Pan Przewodniczący zapytał czy do przedstawionego projektu są jakieś pytania, pytań nie 

było więc przechodzimy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2023-2036..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, 

Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Artur Moskal, Weronika Piwarska 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Uchwała nr LXVIII/653/2023 została podjęta. 

 

 

 

C w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Pani Mariola Komorowska odczytała treść projektu Uchwały. 

Pan Przewodniczący: Dziękuję, czy do przedstawionego projektu są jakieś pytania? 

 

Pan Karol Biedrzycki zapytał: Pani Skarbnik jakiego rzędu to są koszty? Mówiliśmy o tym 

na komisjach ale warto by było żeby też mieszkańcy wiedzieli ile pieniążków będziemy 

dokładali z Budżetu.  

Pani Komorowska: Informację mogę Państwu przedstawić za okres do końca października 

2023 roku. Dochody zrealizowane, i które wpłynęły na rachunek bankowy Gminy: 8 567 328 

zł 11 gr – wydatki 9 023 810 zł 58 gr czyli deficyt, który nie pokryły opłaty za odpady : 456 482 

zł 47 gr. Przy założeniu, że jest to kwota za 10 miesięcy myślę, że ta dopłata nie będzie 

przekraczała kwoty 600 do 650 tysięcy złotych oczywiście uzależnione to jest również od tego 



w jakiej wysokości wpłynął dochody z tytułu opłat w miesiącu listopadzie i grudniu czyli za 

pełne 2 miesiące. Koszty w miarę są stałe składają się z wynagrodzenia Spółki Komunalnej, 

która odbiera odpady plus całe koszty administracyjne czyli wynagrodzenia i koszty utrzymania 

związane z tymi odpadami. Także to też uzależnione jest od ilości wpływów na rachunek 

bankowy, ale sądzę, że będzie to najmniejsza z ostatnich lat dopłata do systemu, ale nadal nie 

jesteśmy w stanie się w tych opłatach zmieścić.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Uchwała nr LXVIII/654/2023 została podjęta jednogłośnie. 

 

 

 

D w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego współdziałania przy realizacji 

Mazowieckich Strukturalnych Inwestycji Terytorialnych na terenie Żyrardowskiego Obszaru 

Funkcjonalnego. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jarosław Rupiewicz 

- Janusz Dulemba 

- Dariusz Gwiazda (Ad Vocem) 

 

Zastępca Burmistrza Jarosław Rupiewicz odczytał treść projektu uchwały. 

Pan Karol Biedrzycki: Czy do przedstawionego projektu uchwały są jakieś pytania? 

Pan Jadusz Dulemba : Ja mam takie pytanie do Pana Burmistrza, my do tego międzygminnego 

związku Żyrardowskiego należymy prawie 2 lata i mam pytanie teraz jakie są wymierne efekty 

gospodarcze i finansowe czy materialne dotychczasowego członkostwa w tym regionie w tym 

stowarzyszeniu bo zawarte to porozumienie, które czytałem to opiewa w treści, że trzeba się 

słuchać lidera czyli Żyrardowa i władz a my jesteśmy tylko członkami to tam chyba niewiele 

będziemy mieli do powiedzenia i dotychczas chyba jak wiemy, że kulturowo ani historycznie 



te regiony nie mają ze sobą powiązania, chociażby przykład, że na Kwitnącą jabłoń chyba Pan 

Burmistrz poprosiła przedstawicieli z Żyrardowa? Na pewno nie. A na święta, które są 

organizowane w Żyrardowie na pewno Pan Burmistrz nie zaszczycił. Dziękuję bardzo. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda: Nad całym subregionem piecze sprawuje Marszałek 

Województwa Mazowieckiego nie Prezydent Żyrardowa, to jedno wyjaśnienie i powołanie 

subregionu Żyrardowskiego było między innymi wynikiem porozumienia na początku 

Marszałka ze Starostami trzech powiatów, Żyrardowskiego, Sochaczewskiego i Grójeckiego i 

to Starostowie mieli wieść prym w tym regionie, później dokonały się pewne zmiany, ustalenia 

z Marszałkiem i zatwierdzonym projektem w Brukseli, że Starostowie nie mogą być w tym 

bądź nie wiem z jakichś innych przyczyn Starostowie zostali wyłączeni, pozostali sami 

włodarze Wójtowie i Burmistrzowie i każdy z tych powiatów mógł zgłosić swojego lidera. 

Powiat Grójecki zgłosił na lidera Wójta Belska Dużego Pana Piątkowskiego natomiast powiat 

sochaczewski zgłosił Burmistrza Sochaczewa, a powiat Żyrardowski Prezydenta Żyrardowa i 

został desygnowany Prezydent Żyrardowa na przewodniczącego jak by takiego walnego 

zgromadzenia coś w tym stylu, tego subregionu, ale tylko do takich celów do prowadzenia 

obrad, do prowadzenia zebrań, a nie ma żadnych kompetencji wykonawczych ani nic nie może 

nikomu nakazywać. Wszystko się dzieje podczas jakby takiego walnego zgromadzenia 

członków, wszystkich włodarzy tego subregionu, a że dwa lata nic się nie dzieje no bo dwa lata 

czekamy na KPO. Nie mamy KPO nie mamy pieniędzy, nie mamy czym się dzielić i czym 

dysponować, ale mamy cały czas obietnice, że te pieniądze będą i są to jak by ostatnie 

wskazania, że w przyszłym roku będą do dyspozycji. Gminy w tym czasie mają czas 

przygotować swoje projekty, swoje fiszki my między innymi mamy projekty dróg , które będzie 

można finansować z tych pieniędzy z subregionu, mamy przygotowany projekt budynku 

klubowego na Mazowszu, który też jest wpisany do tego zadania wynikającego z subregionu. 

Także korzyści dla gminy przeogromne i myślę, że wcześniej mieliśmy w subregionie 

radomskim no i jeśli mamy z tego jakieś korzyści to ja ich nie znam i chodziło nam o to, że 

tutaj bliżej ciału nam z takimi miastami podobnymi wielkością do Grójca jak Żyrardów, jak 

Mszczonów, Sochaczew a nie Radom. Radom ma inne potrzeby ma tych potrzeb tysiące więc 

łatwiej było ten subregion stworzyć tutaj na tej linii i nawet wybudować taką ścieżkę rowerową 

z Grójca do Mszczonowa i do Żyrardowa też by było pięknym zadaniem i gdzieś to się wpisuje 

w zadania. Ja chcę wspomnieć, że Żyrardów był już w Warszawskim wschodnim subregionie 

i takie same zarzuty były kierowane pod adresem Żyrardowa, że po co się tam pcha jak oni nie 

będą mieli nic do powiedzenia, a dzięki temu , że byli w tym subregionie warszawskim 

zachodnim, skorzystali bardzo, bardzo dużo. Także myślę, że tutaj przed nami też na pewno 

dosyć fajne perspektywy i trzeba jeszcze się uzbroić w cierpliwość, żeby te pieniądze do nas 

dotarły. Podobna rzecz się ma z lokalną grupą działania wiemy, że tej lokalnej grupy działania 

w poprzedniej kadencji nie mieliśmy i byliśmy pozbawieni tych środków, teraz ta lokalna grupa 

działania ma szanse na pozyskanie dosyć dużych pieniędzy prawie 8 mln złotych, ale to inny 

temat. Także ja dziękuje, myślę, że nie ma takich obaw, że ktoś nas wykorzysta w tym 

subregionie Żyrardowskim, wszyscy mamy takie same prawa czy Żyrardów czy Grójec czy 

Belsk Duży. 

Pan Karol Biedrzycki: Dziękuję bardzo, czy są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie ma 

przechodzimy do głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego współdziałania przy realizacji Mazowieckich 

Strukturalnych Inwestycji Terytorialnych na terenie Żyrardowskiego Obszaru 

Funkcjonalnego..  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, 

Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Małgorzata 

Molenda, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, Artur Szlis, Małgorzata 

Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Janusz Dulemba, Artur Moskal, Jacek Stolarski 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Uchwała nr LXVIII/655/2023 została podjęta. 

 

 

 

E w sprawie zobowiązania Burmistrza Gminy i Miasta Grójec do określenia szczegółowych 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz użytkowników wieczystych w 

drodze zarządzenia. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Śmietańska 

 

Pani Magdalena Śmietańska odczytała treść projektu Uchwały. 

Przewodniczący Rady: Czy do przedstawionego projektu uchwały są jakieś pytania ze strony 

Państwa Radnych? Nie widzę, przechodzimy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zobowiązania Burmistrza Gminy i Miasta Grójec do określenia szczegółowych 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz użytkowników wieczystych w 

drodze zarządzenia..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Janusz Dulemba, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Małgorzata 

Molenda 

PRZECIW (14) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, 

Daniel Marcinkowski, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, 

Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Stolarski 



NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Uchwała nie została podjęta. 

 

 

 

F zmieniająca uchwałę nr LXIII/623/23 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 26.06.2023r. w 

sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości gruntowych stanowiących 

dawną ul. Wiatraczną. 

 

Pani Magdalena Śmietańska odczytała treść projektu uchwały. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę nr LXIII/623/23 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 26.06.2023r. w sprawie 

sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości gruntowych stanowiących dawną 

ul. Wiatraczną..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, 

Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Artur Moskal 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Uchwała nr LXVIII/656/2023 została podjęta. 

 

 

 

G w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki położonej w Głuchowie. 

 

Pan Dariusz Iwańczyk odczytał treść projektu uchwały. 

Pan Karol Biedrzycki spytał o pytanie do projektu uchwały i przeszedł do głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki położonej w Głuchowie..  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, 

Jacek Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Artur Moskal, Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Uchwała nr LXVIII/657/2023 została podjęta.  

 

 

 

H w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” Gminy i Miasta 

Grójec na lata 2024-2028. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Lidia Radecka 

 

Pani Lidia Radecka odczytała treść projektu uchwały. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” Gminy i Miasta 

Grójec na lata 2024-2028..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Uchwała nr LXVIII/658/2023 została podjęta jednogłośnie. 



 

 

 

I w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności oraz 

odstąpienia od pobierania odpłatności w odniesieniu do świadczeń rzeczowych, w tym w 

formie posiłku dla osób objętych wieloletnim rządowym programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028. 

 

Pani Lidia Radecka przeczytała treść projektu uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia 

pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności oraz odstąpienia od 

pobierania odpłatności w odniesieniu do świadczeń rzeczowych, w tym w formie posiłku dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 – 2028..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Uchwała nr LXVIII/659/2023 została podjęta jednogłośnie.  

 

 

 

J w sprawie zmiany uchwały nr LV/548/22 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 19.12.2022r. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariola Komorowska 

 

Pani Skarbnik odczytała treść projektu uchały.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany uchwały nr LV/548/22 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 19.12.2022r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, 

Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Weronika Piwarska 

NIEOBECNI (1) 

Adam Siennicki 

 

Uchwała nr LXVIII/660/2023 została podjęta. 

 

 

 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy i Miasta Grójec za ostatni okres. 

 

 

Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki: Państwo Radni otrzymali to sprawozdanie, czy do 

sprawozdania są jakieś pytania? Nie ma żadnych pytań, przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Pan Karol Biedrzycki: W ostatnim zassie nie wpłynęły żadne interpelacje i zapytania i 

przechodzimy do punktu 6. 

 

 

6. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 

 

Pan Przewodniczący: Szanowni Państwo otrzymałem w dniu dzisiejszym zaproszenie tu dla 

Państwa Radnych taka informacja,  Pan Burmistrz oraz Grójecki Ośrodek Kultury zapraszają 

Państwa Radnych oraz wszystkich mieszkańców 17 grudnia na Rynek Miejski, odbędzie się 

Wigilia Miejska od godziny 13:00 serdecznie zapraszamy wszystkich zainteresowanych.  

Czy macie Państwo jakieś pytania?  

Radny Ryszard Krzyżanowski: Panie Burmistrzu ja mam pytanie, które się tu pojawia już 

kilka razy na naszych obradach, dokładnie chodzi mi o sprawę chodnika na tej drodze 722, czy 

coś na szczeblach wojewódzkich ruszyło do przodu czy jakieś informacje posiadamy? 

A drugie pytanie od razu skorzystam, rozmawialiśmy z pół roku temu może dalej również o 

problemie parkowania w centrum Grójca i pojawiały się takie pomysły jak powiedzmy w 

ścisłym centrum poza terenem rynku strefa czasowego parkowania do godziny, czy jesteśmy w 

stanie coś takiego zrobić? Czy są możliwości? Czy w ogóle coś tej materii próbowaliście 

Państwo zrobić?  



Burmistrz Dariusz Gwiazda: no to zacznę od drugiego pytania, no na pewno coraz większe 

problemy są z parkowaniem, nie bez przyczyny pozostaje tutaj sprawa lex developer i 

powstających budynków wielorodzinnych i tych standardów urbanistycznych nieszczęsnych, 

które Państwo Radni nie przyjęli chociaż dzisiaj zmiany rządowe spowodowały to, ze już to lex 

developer i te standardy urbanistyczne nie ma sensu wprowadzać bo studium 

zagospodarowania już nas chroni przed zwiększaniem się takiej zabudowy wielorodzinnej 

wbrew miejscowemu planu zagospodarowania tzn. w miejscach gdzie powinny powstać 

budynki jednorodzinne już nie mają szans powstania w systemie ustawy lex developer, 

natomiast miejsca parkowania no to trzeba było też wrócić się do czasu przebudowy rynku i 

kiedy była przebudowa rynku już była wtedy koncepcja wskazana innego zagospodarowania 

tego terenu Armii Krajowej, którą można było wykonać jako jednokierunkową, czy to było 

dobre rozwiązanie czy złe no trudno dzisiaj wyrokować natomiast została zrobiona tak ta 

przebudowa rynku, że natężenie ruchu jest bardzo duże w mieście i blokują się ulice od 

Mogielnickiej czy od Piłsudskiego czy od Niepodległości i myślimy ciągle o tym jak 

najbardziej natomiast trzeba pamiętać, że te drogi są drogami powiatowymi i tutaj bez 

współpracy z Powiatem, ze Starosta Grójeckim nie jesteśmy w stanie nic zrobić i mi się wydaję, 

że tutaj jako powiat Grójecki jako zarządca i właściciel drogi bardziej jako właściciel powinien 

wyjść z taką inicjatywą, że chciałby zrobić przebudowę tych dróg i miejsc do parkowania  bo 

to jest na pewno konieczne tak jak mieliśmy z ulica Poświętne, z jednej strony pracownicy 

starostwa chcieli, żeby było skrzyżowanie z sygnalizacją świetlną, ale tutaj ze starostą 

uzgodniliśmy, że najlepszym rozwiązaniem będzie rondo i to rondo jest i brak tych rond w 

Grójcu pokazuje, że no jest problem z przepustowością ulic i powinno powstawać jak najwięcej 

rond i wiem, że tu niektórej komisji padały takie propozycje, że w budżecie powinno być 

przeznaczone  200 tysięcy na koncepcje przeprojektowania ruchu na terenie miasta to bardziej 

bym był za tym, żebyśmy wspólnie ustalili czy przebudowujemy to skrzyżowanie i to 

skrzyżowanie i z tych skrzyżowań takich z sygnalizacją czy równorzędnych robimy ronda bo 

te ronda jak i właśnie w innych lokalizacjach na terenie miasta czy Niepodległości i 

Drogowców pokazuje, że te ronda są najlepszym rozwiązaniem i tak samo gdyby takie ronda 

powstały na Piłsudskiego tu obok GOK-u czy z Piotra Skargi skrzyżowaniem też na pewno by 

upłynniły ten ruch czy już nie mówię o Mogielnickiej tak ruch na Mogielnickiej i Targowej 

gdzie takie rondo było projektowane ale to jest też droga powiatowa, nie wiem jak to wyglądało, 

nie chcę brać odpowiedzialności za tamte rozwiązania, natomiast będziemy starali się 

wprowadzić jakby te zmiany ruchu, ale to każda taka zmiana ruchu jest podyktowana 

uzyskaniem pozwolenia na jej opinii ze starostwa powiatowego, jak wiadomo starostwo 

powiatowe musi taką opinię pozytywną wyrazić. Jeśli Państwo macie jakieś takie swoje 

propozycje, żeby gdzieś wybudować takie ronda to mamy radnych powiatowych czy parkingi 

do tych radnych powiatowych należałoby też zgłaszać te wnioski żeby oni forsowali w 

powiecie takie zmiany, my jesteśmy jak najbardziej na tak, ale musimy pamiętać, że powiat 

przeznacza nam 300 tysięcy na zarządzanie drogami powiatowymi w mieście, a my ten budżet 

w miesiącu maju czy tam w czerwcu mamy wykorzystany i to jest połowa pieniędzy, która na 

dzień dzisiejszy jest nam potrzebna, żeby zarządzać drogami powiatowymi także tu byśmy 

chcieli takiego współdziałania bo z tych dróg nie korzystają tylko mieszkańcy Grójca ale cały 

powiat, który przyjeżdża do Grójca do Sądu, Prokuratury, Szpitala, czy do samego starostwa i 

myślę, że jak najbardziej wskazana jest taka współpraca, jestem otwarty, takie pytania padały 

na spotkaniu z seniorami. Wiemy jak ta współpraca się układa pomiędzy wydziałem rozwoju 

czy wydziału inwestycji starostwa a wydziałem naszym inwestycji, tych spotkań nie ma, nie 

rozmawiamy o tym z takich prozaicznych względów wiadomo kto zarządza wydziałem 

inwestycji w powiecie i już tu nie będę się rozwodził dalej natomiast jestem jak najbardziej 

otwarty na tą współpracę jeśli Państwo Radni, wiem, że spotykaliście się z Panem Starostą z 

Panem przewodniczącym Rady Powiatu, warto usiąść wszyscy razem do stołu i powiedzieć 



sobie wyłożyć karty na stół tak jak rozmawiamy o drogach to porozmawiajmy o drogach 

powiatowych w centrum miasta, które drogi należy przebudować bo bez zgody powiatu Gmina 

nic nie może zrobić bo właścicielem jest Powiat i inicjatywa, po co my mamy się napracować, 

zlecać pracę projektantowi jak powiat przyjdzie i odrzuci nam to i powie, że nie jest 

zainteresowany, a poza tym czy nas stać na to żeby dla całego Powiatu przebudowywać drogi 

powiatowe jak mamy tyle swoich wyzwań inwestycyjnych. To tyle o miejscach parkingowych, 

ale będziemy nad tym pracowali jaj najbardziej szczególnie na drogach gminnych na terenie 

Miasta, bo te drogi gminne też czy w związku z budową żłobka na ulicy Bankowej też 

wymagają zmiany ruchu i myślę, że te rozwiązania, które kiedyś były wprowadzone na 

Mickiewicza, na POW, że są drogami jednokierunkowymi to w tym kierunku powinniśmy dalej 

pracować. Natomiast co do chodnika na drodze wojewódzkiej zarząd dróg wojewódzkich ma 

cały czas te projekt u siebie, tą koncepcję projektową i ją opiniuje, częściowo zostały już te 

wskazania do projektanta przesłane i projektant ma teraz odpowiedzieć na te wszystkie wnioski, 

które wypływają z zarządu dróg wojewódzkich, ale to nie są rozmowy pomiędzy projektantem 

a zarządem dróg wojewódzkich, nie chcę się wypowiadać właśnie jakie są przyczyny 

przedłużającego się procedowania tego projektu w zarządzie dróg wojewódzkich, wiemy tylko 

tyle, że w budżecie na razie tego zadania nie ma w ZDW, jest taka pozycja przebudowa 

chodników i ciągów pieszo-rowerowych na terenie województwa mazowieckiego w kwocie 18 

i pół mln złotych, a ten sam ciąg chodnika i ciągu pieszo-rowerowego zaprojektowanego przez 

nas za kwotę 300 tysięcy złotych bo tyle zapłaciliśmy projektantowi czy tam zapłacimy jak 

ukończy projekt, kosztuję około 8-9 mln złotych po cenach z 22 roku, ale myślimy, że ten 

przyszły rok pokaże jakie będą, rozmawialiśmy i tutaj z Panem posłem Mirosławem 

Maliszewskim i z Panem Leszkiem Przybytniakiem i też wiedzą, że chcemy żeby nas wspierali 

w tej inicjatywie, a wiadomo kto rządzi sejmikiem województwa mazowieckiego więc tutaj 

liczymy na pomoc naszych polityków żeby nas wspierali w tym działaniu.  

Pan Ryszard Krzyżanowski:  to wróćmy do drugiego pytania, usłyszeliśmy dużo treści od 

Pana Burmistrza, ale chciał bym sprecyzować moją myśl, wracając do Pańskich słów to 

współpraca z powiatem układa się bardzo dobrze bo nie było sesji Rady Gminy, której nie 

przegłosowalibyśmy uchwały o współfinansowanie jakiegoś działania ale do brzegu. 

Przykładowo ul. Piłsudskiego i ul. Niepodległości tu w ścisłym centrum miasta czy istnieje 

możliwość żeby zrobić czasowy do godziny czasu czy do pół godziny bezpłatny parking , strefę 

parkowania dla klientów, dla dostawców, żebyśmy nie widzieli takich przypadków starych 

samochodów z kartką pod tytułem sprzedam bo to też jest uciążliwe dla mieszkańców i dla 

ludzi, którzy przyjeżdżają załatwić coś w mieście. Chodzi o takie proste rozwiązanie czy 

jesteśmy w stanie coś takiego zrobić?  

Burmistrz : ale ktoś musi tym zarządzać, ktoś musi to wybudować, ktoś musi za to pobierać 

opłaty, a wracam cały czas do brzegu, że to jest własność powiatu i to powiat powinien wyjść 

z taką inicjatywą, że przekazuje nam np. jeśli nie chce całkiem oddać tych dróg Gminie to 

przekazuje na 10 czy 20 lat w dzierżawę nie wiem jakieś rozwiązanie prawne nie chce się 

wypowiadać bo nigdy nie brałem w tym udziału i jakieś rozwiązanie znaleźć żebyśmy mogli 

tym zarządzać, pobierać opłaty i gospodarzyć tym terenem. Dzisiaj takiego rozwiązania nie ma 

i żadnej takiej współpracy z powiatem w tym zakresie nie ma. Myślę, że jest to jak najbardziej 

temat do rozmowy i do spotkania, możecie Państwo jako Radni na komisję infrastruktury bądź 

jakąś inną zaprosić Starostę bądź kogoś z Powiatu i porozmawiać gdzie tkwi problem dlaczego 

oni nie wychodzą do nas z taką inicjatywą bo im też powinno zależeć w tych lokalizacjach, o 

których Pan Radny mówi też spotykamy mieszkańców całego Powiatu i to będzie służyło 

całemu powiatowi a nie tylko Gminie Grójec.  



Radny Dariusz Prykiel: Dzień dobry, chciałbym się zapytać Panów Burmistrzów może Pana 

Zastępcę będzie bardziej wiedział odnośnie szkoły podstawowej i budowy sali gimnastycznej 

tego pierwszego etapu, który miał się zakończyć, ma się zakończyć do końca stycznia 

powiedzmy, czy ta inwestycja jest niezachwiana bo to że już sale dydaktyczne będą oddane w 

przyszłym roku szkolnym to już wiedzieliśmy natomiast tutaj zaczyna krążyć taka informacja, 

że wykonawca zszedł z budowy, że ma niepłacone, że podwykonawcy uciekają, że to nie 

zostanie oddane do użytkowania w terminie i tylko takie, żeby to rozwiać ewentualnie te plotki, 

wątpliwości. 

Jarosław Rupiewicz:  tak jak rozmawialiśmy już na komisjach i tak jak sygnalizowała i 

informowała Państwa Pani Skarbnik część płatności bezpośrednich do podwykonawców 

przejęła Gmina i to Gmina bezpośrednio realizuje ten obowiązek. Podjęliśmy taką decyzję, 

żeby uniknąć sytuacji z zeszłego roku, gdzie jeszcze w zeszłym roku po 10 latach od 

zakończenia inwestycji na rynku miejskim my płaciliśmy pewne zobowiązania no Sąd wtedy 

uznał, że Gmina się wtedy wzbogaciła i prawie pół mln złotych po 10 latach dopłaciliśmy 

jeszcze do rynku. W tym przypadku nie chcemy takich mieć sytuacji z podwykonawcami i 

większość tych podwykonawców opłacamy my bezpośrednio jako Gmina, wtedy główny 

wykonawca nie otrzymuje swoich należności lub otrzymuję należność pomniejszoną o te 

kwoty. Co do samych prac na budowie też jak już Państwa informowaliśmy, termin już został 

przekroczony podpisaliśmy z wykonawcą umowę, aneks do umowy do końca grudnia, chcemy 

żeby w tym czasie była oddana część stołówka, kuchnia oraz sala gimnastyczna, na jakim etapie 

są teraz prace, kuchnia, stołówka praktycznie jest gotowa brakuje tylko wyposażenia typu 

stoliki, krzesełka o czym Państwa już wcześniej informowałem jakie są kwoty, jakie 

zapotrzebowanie Pani dyrektor zgłosiła na tą inwestycję, żeby to pełne wyposażenie zakupić. 

W dniu dzisiejszym na terenie szkoły są prowadzone prace brukarskie tu od strony wschodniej, 

na hali sportowej nie ma tu w 100 % potwierdzenia bo w zeszłym tygodniu już zjechał sprzęt 

bardziej wyposażenie Sali gimnastycznej czyli drabinki, bramki tak i wyposażenie Sali, w tym 

tygodniu miało to być montowane na Sali gimnastycznej i do zakończenia pozostaje łącznik 

między właśnie tą stołówką, kuchnią i salą gimnastyczną montaż tam drzwi wewnętrznych i 

takie prace wykończeniowe i oczywiście pozostają nam wszystkie odbiory techniczne tej części 

także na takim etapie  jest obecnie budowa szkoły podstawowej nr 1. Budowa trwa, 

podwykonawcy są i podwykonawcy również otrzymują bezpośrednio z gminy zapłatę za swoje 

prace.  

Pan Artur Moskal:  dzień dobry ja mam jedno takie pytanie, troszeczkę rozbudowaną treścią, 

też chciał bym zapytaj, tutaj już była nadmieniana sprawa, organizacji ruchu wokół ulicy 

Bankowej i nowobudowanego żłobka i chciałbym się zapytać po 1sze czy wiem, że Panowie 

planowaliście np. przekształcenie ul. Bankowej w ulicę jednokierunkową, czy były jakieś w tej 

strawie konsultacje z mieszkańcami?  I też chciał bym zapytać czy została rozwiązana sprawa 

dojazdu służb do żłobka i czy tutaj w tej kwestii macie Panowie jakieś powiedzmy dokumenty 

na piśmie świadczące o tym, że tam ta wyżej wymieniona inwestycja ma powstać  i jeszcze 3 

sprawa, które jest no taka bym powiedział dotycząca ochrony środowiska czyli hałasu, no 

niedaleko jest zlokalizowane lądowisko śmigłowców ratowniczych i chciałbym się za pytać 

ponieważ no w tej chwili jest tam przedszkole ale powstanie jeszcze żłobek dla jeszcze 

mniejszych dzieci, czy Pan Burmistrz będzie chciał wydać np zakaz tam lądowania tych 

śmigłowców ratowniczych no powiedzmy w godzinach nie wiem 10-11 do godziny 16? Także 

prosił bym o odpowiedź na te 3 pytania. Jedną już odpowiedź usłyszałem, właściwie 

zobaczyłem to poproszę o tamte pozostałe 2. A przepraszam jeszcze dopyta się bo mi umknęło 

się. Były wycinane drzewa w parku no i chciałem tylko tak woli ciekawości zapytać za ile to 

drzewo zostało sprzedane?  



Z-ca Jarosław Rupiewicz: tematów Pan poruszył bardzo wiele, postaram się nie przeoczyć 

żadnego. Pierwsze to organizacja ruchu na ul. Bankowej, jak dobrze wiemy po ulicy Bankowej 

to już jest jednokierunkowa tu wzdłuż banków także nie wiem o którym Pan kawałku mówi 

miedzy od ul. Okrężnej do ul. Poświętne tak? Trudno mi powiedzieć jaka tam będzie 

organizacja na chwilę obecną jest tam organizacja na tym odcinku dwukierunkowa natomiast 

rozwiewając Pana wątpliwości co to samego żłobka i tam dojazdu na komisjach już 

wspominałem o tym, że wjazd do żłobka będzie od ulicy Okrężnej a wyjazd z tego żłobka 

będzie od ul. Bankowej przy banku nie będzie to tak jak w tej chwili, że ul. Okrężna wjeżdżając 

do przedszkola jest ulicą ślepą, będzie ta ulica wjeżdżając do przedszkola będzie ulicą 

przejezdną. To tyle odnośnie ruchu na ulicy bankowej i obsługi przedszkola i żłobka przez 

służby będzie to ulica przejezdna natomiast co do wycinki  drzew w parku nie wiem co ma Pan 

na myśli za ile było sprzedane to drewno natomiast ja tak tylko informacyjnie Państwu chcę 

powiedzieć, że co jakiś czas spotykamy się z przedstawicielem szpitala PCM-u i osoba 

odpowiedzialna za to lądowisko daje nam jasne wytyczne, które drzewo na jakiej wysokości 

musi być przycięte lub wycięte, on takie wytyczne dostają z urzędu lotnictwa żeby te śmigłowce 

mogły bezpiecznie na tym lądowisku wylądować także taka akcja wycinki czy przycięcia drzew 

bezpośrednio przy lądowisku mam od niego informację, że powinniśmy ją  w każdym roku 

powtórzyć. I tyle odnośnie wycinki drzew w parku, jeżeli Burmistrz chce cos więcej podać to 

proszę. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda: Najpierw by trzeba było proszę Państwa przypatrzeć się jak 

startuje śmigłowiec z lądowiska bo nie wiem czy ktoś z Państwa widział ten moment i 

zachwianie się śmigłowca od boku do boku i powoduje trochę no naprawdę aż ciarki 

przechodzą po ciele i można by było się zastanowić kto wydał pozwolenie na budowę tego 

lądowiska na terenie szpitala ale już nam nie o tym sądzić jest to lądowisko i musimy wszystko 

zrobić żeby to było lądowisko bezpieczne natomiast te przycinanie drzew jest właśnie związane 

że śmigłowiec nie może dobrze startować i z roku na rok coraz większe są jakby obostrzenia i 

musimy więcej tych drzew przycinać  do wysokości 7 metrów. Jeśli chodzi o te wycięte drzewa 

to prowadzimy taką politykę bynajmniej od 19 roku, że firma która wycina takie drzewa na 

terenie miasta nie bierze pieniędzy za tą usługę tylko zabiera materiał i tutaj podobna była 

sytuacja, że ten materiał, który został wycięty, zgromadzony zabrał wykonawca tej usługi. 

Wszystko było zgodnie z pozwolenie z decyzją Starosty na wycinkę drzew. Natomiast co do 

koncepcji ruchu na ul. Bankowej to jak najbardziej spotkamy się z mieszkańcami zaprosimy 

projektantów i możecie i Państwo tez w tym uczestniczyć i będziemy analizowali jaki układ 

ruchu może jest tam najlepszy i jaki możliwy jest do wykonania i czy tak do końca nie jest 

przesądzone co powiedział  Z-ca, że wjazd będzie od okrężnej a wyjazd od Bankowej to też 

jeszcze może w wyniku tych naszych zmian komunikacyjnych zmienić się. Jesteśmy jak 

najbardziej otwarci takie było założenie, że wjazd Okrężną a wyjazd Bankową ale w przypadku 

właśnie wzmożonego ruchu nie wiadomo ile osób zapisze się do żłobka wiemy, że to żłobek 

jest przygotowany na 4 grupy po dwadzieścia chyba osiem osób do każdej grupy tyle jest 

wyposażenia zakupionego na 96 osób. Musimy pamiętać, że dostajemy przy dotacji ale to 

dłuższa opowieść nie będę wchodził w szczegóły jak jest rozpisana dotacja. To chyba wszystkie 

tak te pytania?  

Artur Moskal: Ja chciałbym zapytać też Pana Burmistrza coś jakby z innej beczki ale tutaj był 

ten temat niejednokrotnie poruszony otrzymałem informację, ze Gmina uzyskała dotację do 

odwiertu geotermalnego. 

Dariusz Gwiazda: to na razie są wieści prasowe i my nie mamy jeszcze żadnej oficjalnej 

informacji także tutaj mamy tą informację z prasy, że takie gminy zostały wytypowane do tych 

dotacji ale ile jak i co jeszcze takiego nie mamy pisma więc czekamy, jak będziemy mieli to 



będziemy informowali. Dzisiaj nic więcej nie mogę powiedzieć oprócz tego, że nasz wniosek 

został został oceniony bardzo dobrze i mamy taką dotację przyznaną. 

Pan Artur Moskal:  dziękuję, chciałbym zadać już ostatnie pytanie otóż chciałbym się 

dowiedzieć Panie Burmistrzu jakie będzie przeznaczenie dworca kolejki wąskotorowej? 

Inwestycja już niebawem ruszy, chciałbym się dowiedzieć jakie tam pomieszczenia są 

planowane. 

Pan Burmistrz:  to też jest temat do dłuższej rozmowy i myślę że tutaj nie będziemy tego 

rozstrzygali ogólnie funkcja jest muzealno-kulturalne takie założenie, są plany na to żeby tam 

powstało muzeum, są plany żeby tam mogło być centrum organizacji pozarządowych ale nie 

takie centrum tak jak niektóre org. Pozarządowe myślą, że dostaną pokój, sprzątaczkę i prawo, 

korzystania z jakiegoś gabinetu dla siebie przypisanego tylko te wszystkie organizacje będą 

mogły z tego obiektu korzystać organizować tam spotkania ewentualnie umieścić jakiś swój 

księgozbiór zamkniętą szafą bądź sztandar jeżeli nie maja gdzie tego sztandaru przechowywać, 

będą mogli przechowywać w budynku dworca kolejki wąskotorowej. 

Radny Artur Moskal: jeszcze  chciałbym się dowiedzieć myślę, że mieszkańcy też by się 

chętnie dowiedzieli jak w przybliżeniu będzie powierzchnia użytkowa tego zrewitalizowanego 

dworca  mniej więcej czy to będzie 300m /500/800? 

Pan Burmistrz:  My nie rozbudowujemy to będzie taka sama powierzchnia jaka jest dzisiaj. 

Nie będę tutaj tego opowiadał bo nie chce Państwa wprowadzić w błąd ale w projekcie i w 

ogóle na stronie w BIP są te wszystkie wymiary podane, jeśli będzie taka potrzeba to na 

następnym spotkaniu Państwa na komisji ktoś z wydziału inwestycji wam zaprezentuje. 

Radny Grzegorz Stolarek: Panie Burmistrzu mam pytanie jakie są losy budynku straży 

miejskiej tego byłego budynku oczywiście tutaj, który mamy tutaj za ścianą, są jakieś plany 

związane z tym budynkiem co tam się dzieje czy są tam jakieś prace? 

Pan Burmistrz:  Budynek magazyn... 

Pan Przewodniczący : Panie Burmistrzu przepraszam, bardzo proszę, żeby Pan się zgłaszał do 

dyskusji  

Pan Burmistrz:  no przecież wiadomo, że mówię.  

  Po zgłoszeniu się przez Pana Dariusza Gwiazdę Przewodniczący Rady udzielił głosu 

Burmistrzowi. 

Pan Burmistrz:  Obrona Cywilna mieści się tam i inspektor do spraw obrony Cywilnej z 

Urzędu Gminy i Miasta Grójec zarządza tym lokalem, dzisiaj takie jest przeznaczenie tego 

lokalu. 

Pan Grzegorz Stolarek :  ale Panie Burmistrzu czy tam się coś dzieje, czy to jest użytkowany 

budynek czy to chwilowo stoi. 

Pan Burmistrz:  użytkowany, Obrona Cywilna w Gminie funkcjonuje, ma się dobrze, rozwija 

się i Pan Jacek Derewicz notabene Pan Sołtys w Woli Krobowskiej- Ogrodzienice jest 

inspektorem do spraw Obrony Cywilnej i otrzymał to pomieszczenie od nas i tam urządza. 

Wiadomo, że ten magazyn obrony cywilnej pozostawiał wiele do życzenia i to wyposażenie 



jest takie bardzo śladowe, ale myślę, że w związku z całą sytuacją jaką mamy będzie ta obrona 

cywilna pod większym jak by takim nadzorem i kuratelą naszą.  

Przewodniczący Rady : Panie Grzegorzu tam jest po prostu magazyn taki, nic się nie dzieje. 

Pan Burmistrz Rupiewicz: Pan inspektor jest zatrudniony w Urzędzie na pół etatu i tam 

pracuje, także proszę Panie Przewodniczący nie wprowadzać w błąd, że tam jest magazyn, tam 

jest stanowisko pracy, pracownika zatrudnionego w Urzędzie. 

Przewodniczący Karol Biedrzycki: nie wiem wcześniej ten człowiek był w Ratuszu. Nie 

wiem czy on teraz jest tam? 

Pan Dariusz Gwiazda: Już jak Pan wie w ratuszu go nie ma, dostał właśnie ten lokal po straży 

miejskiej i tym lokalem po straży miejskiej.  

Grzegorz Stolarek : już właśnie uzyskałem odpowiedź bo właśnie ten Pan był w Biurze Rady 

przebywał, a teraz słyszę, że tam. A jak już jestem przy głosie a jaka jest częstotliwość 

przebywania tamtego pracownika jeżeli jest to na pół etatu to nie wiem raz dziennie dwa razy 

w tygodniu trzy czy to jest   

Pan Burmistrz:  ma nienormowany czas pracy i nikt go nie kontroluje ma wykonywać swoje 

zadania bo ma pracę taką niewymierną, wiadomo, że musi przygotować ale o szczegółach to 

może Pani sekretarz albo przy następnym spotkaniu Państwa Radnych zapraszam do Urzędu 

przekażemy Panu informacje czym się zajmuje inspektor do spraw obrony cywilnej a wachlarz 

zadań jest bardzo szeroki i bogaty, łącznie z wszystkimi takimi akcjami związanymi z obrona 

cywilną bądź z przygotowaniem zadań jakie stoją przed Gminą i mieszkańcami związanymi z 

obroną cywilną. 9 bądź 12 grudnia jest spotkanie w województwie Mazowieckim dla 

wszystkich inspektorów obrony cywilnej i tam też będą takie tematy przygotowania tych 

stanowisk do pracy bądź ich obowiązków kompetencji jeszcze raz omawiane. Będziemy 

wiedzieli więcej wtedy możecie Państwo zaprosić Pana Jacka Derewicza na spotkanie komisji 

i wam opowie czym się zajmuje co w tym magazynie się mieści mniej więcej, na dzień 

dzisiejszy mieści się magazyn obrony narodowej i dobrze, że to pomieszczenie jest użytkowane 

i jest wietrzone także dla niego tez lepiej. Jeśli macie Państwo pomysł na inne 

zagospodarowanie tego lokalu to jak najbardziej czekamy na wasze propozycje.  

Przewodniczący Rady Karol Biedrzycki: Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zadać jeszcze 

jakieś pytanie? Czy są jakieś pytania? Czy Państwo sołtysi chcieliby zabrać głos? Pan Sławomir 

Wojciechowski chciałby zabrać głos.  

Sławomir Wojciechowski: Dzień dobry Państwu, dziękuję Panie przewodniczący, że udzielił 

mi Pan głosu. Ja tutaj w kwestii wyjaśnienia Panu Burmistrzowi przygotowałem takie, jak by 

Państwo mogli i tam rozdali. Ja w sprawie wpisu Pana Burmistrza z dnia 28 października, wpis 

szanowni Państwo dotyczył jak to Pan Burmistrz ujął przebarwiania się pięknie drzew. No i po 

krótkiej konwersacji ze mną, Pan Burmistrz postanowił zrobić sobie taką osobistą wycieczkę 

w moim kierunku co jest uważam niedopuszczalne i zacytuję teraz komentarz Pana Burmistrza 

„ teraz bardziej rozumiem działaczy Mazowsza Grójec, że nie zagłosowali za Pana 

członkostwem w zarządzie klubu” . niech mi Pan wyjaśni Panie Burmistrzu co oznaczają te 

Pana emotikony? Te muskuły co Pan tak do mnie pręży i to bicie brawa.  

Burmistrz Dariusz Gwiazda: ja nie będę się wdawał w dyskusje z Panem bo Pan polemizuje 

ze mną od 4 lat, Pana komentarze złośliwe czy śmieszne czy uszczypliwe przestały mnie bawić 



i na nie po prostu nie odpowiadałem. Tutaj napisał Pan nieprawdę, że ja buduję miejsca 

parkingowe, nie chce tutaj komentować bo myślę, że nie chcę ujmować nic Państwu Radnym, 

a tu Pan pisze „ a Pan w dalszym ciągu kłamie pod szkołą nr 1 planowana była wycinka drzew 

a mieszkańcy zbierali podpisy w ramach protestu”. No to muszę Panu powiedzieć, że 

mieszkańcy znaczy grupa, która zbierała te podpisy zebrała prawie półtora tysiąca podpisów, a 

Ci, którzy się podpisali jak zobaczyli jak wygląda ten teren, a nawet i wcześniej jak ich 

zapewniałem, że nie będzie żadnej wycinki drzew tylko te, które kolidują z inwestycją to 

powiedzieli, że oni nic nie mają, a Pan opowiada tu brednie i sam mnie tutaj jeszcze nazywa 

kłamcą, że chciałem wybudować parking a petycja spowodowała, że tego parkingu nie ma albo, 

że drzewa nie zostały wycięte bo się przestraszyłem petycji. No to chcę Panu powiedzieć, że 

się nikogo nie przestraszyłem. Realizuję swój program, realizuję tą inwestycję i drzewa, które 

chcieliśmy zachować chociaż mieliśmy zgodę na wycinkę bo kolidowały z inwestycją 

pozostały, ale od początku był nasz taki zamiar, a nie dlatego, że powstała petycja. Petycja była 

polityczna bardziej, żeby zrobić wokół mojej osoby takie niepożądane wydarzenie jakim jest 

zbieranie podpisów, może te podpisy były zbierane nie tylko wśród mieszkańców Grójca, ale i 

wśród przyjezdnych bo na tej liście podpisów nie było ani adresów zamieszkania ani peseli 

tylko każdy kto chciał to się wpisywał pod taką petycją, natomiast nikt dzisiaj ani nikt z 

rodziców ani z pracowników szkoły nie przychodzi do mnie i nie protestuje, że teren przed 

szkołą nr 1 bardzo źle wygląda, a Pana uszczypliwe uwagi, odnośnie tego, że ja szwagrowi 

gdzieś tam buduję drogę albo jakieś inne rzeczy. Albo nazywanie mnie, żebym nie płakał i się 

nie rozczulał nad sobą. To też można gdzieś tam poszukać w tych Pana komentarzach. Teraz 

jako brat rodzony Pana dyrektora Ośrodka Sportu też ma Pan odwagę przyjść na obrady sesji 

rady i bratu rodzonemu mówić jakieś nie wiem uwagi prawić, że nie zachowuje się tak jak 

powinien, to myślę to też dowodzi...  

Sławomir Wojciechowski: Panie Burmistrzu moje prywatne sprawy są uregulowane i to nie 

ma nic wspólnego z tym, i to nie oznacza, że nie mam prawa jako mieszkaniec tej gminy 

zabierać głosu.... 

Pan Burmistrz:  ... ale jest Pan bratem rodzonym dyrektora ośrodka sportu i na podstawie 

waszych koligacji ... a ja jeszcze nie skończyłem może Pan pozwolić i wysłuchać mnie 

grzecznie ... na podstawie waszych właśnie sytuacji i to, że aspirował Pan jeszcze do zarządu 

klubu to dali inni członkowie tego zarządu i walne zgromadzenie Panu czerwoną kartkę i nie 

była żadna to ustawka jak Pan to określił tylko normalna decyzja członków klubu Mazowsze.  

Sławomir Wojciechowski: dobrze dziękuję za wyjaśnienie, to ja teraz Państwu i Panu 

Burmistrzowi, który znowu jest w błędzie, powiem jak było naprawdę. A więc Panie 

Burmistrzu to, że nie wszedłem do zarządu to w żaden sposób nie jest dla mnie żadną ujmą, to 

po pierwsze, po drugie nie spędza mi to snu z powiek, ale jest bardzo ważny jeden fakt, że 

chciałem zgłosić swoją kandydaturę, ale to bardzo właśnie przeszkadzało Panu dyrektorowi z 

GOS-u. W mojej ocenie, z resztą nie tylko w mojej podczas tych wyborów został naruszony 

regulamin bo w jakim wyborze możemy mówić skoro lista kandydatów była ustalona dużo 

wcześniej a i ludzie wiedzieli jak mają głosować, ale to co najbardziej istotne w tej sprawie 

Panie Burmistrzu to jest to, że od mojego wystąpienia we wrześniu 25 na sesji Rady Miejskiej, 

rozpoczęła się nagonka na moja osobę, która ma na celu pozbawienia mnie korzystania z 

przysługujących mi praw obywatelskich jako mieszkańca tej Gminy, a także członka tego 

klubu. Zostałem wprost poinformowany przez Prezesa klubu na spotkaniu, na które mnie 

zaprosił, że szerokim echem niezadowolenia Panie Burmistrzu odbiło się moje wystąpienie 

dotyczące dyrektora GOS-u, 25 września. Na kolejnym spotkaniu Pan Prezes klubu przesłał mi 

już informację, konkretne i sprowadzały się do tego, że nie mogę kandydować do zarządu. 

Uzyskałem te informacje, że z mojego powodu czyli na wypadek gdybym wszedł do zarządu 



GKS Mazowsze dyrektor GOS stwierdził i to jest cytat z Pana w tej chwili z Pana Prezesa 

Sucheckiego „ nie będzie nam Irek pomagał i będzie nas traktował jak zło konieczne” w 

rozmowie tej padły także stwierdzenia, które noszą znamion próby szantażu i zastraszania mnie. 

Do zarządu klubu nie wszedłem bo miałem nie wejść, a Pana komentarz Panie Burmistrzu jest 

nie na miejscu. To jest przykład proszę Państwa zderzenia się zwykłego obywatela z organami 

władzy, która nie lubi krytyki. Proszę Pana Przewodniczącego i Radnych, że zostanie w tej 

sprawie wszczęte postępowanie wyjaśniające. Dziękuję bardzo.  

Pan Jarosław Rupiewicz: Ja do Państwa jedno zdanie bo tu już zostało poruszone kilka rzeczy, 

Mazowsze Grójec, które jest stowarzyszeniem, którego prezesem jest Pan Suchecki i w żaden 

sposób nie podlega Gminie, nikt nie jest z Gminy we władzach tego klubu, klub otrzymuje 

tylko dotacje, także nie wiem dlaczego tu powiązanie Mazowsza Grójec. Te pytania, które tutaj 

padły czy oskarżenia bo to tak trzeba odebrać, oskarżenia pod adresem Pana Prezesa powinny 

być kierowane bezpośrednio do klubu GKS Mazowsze Grójec. Wydaje mi się Panie 

przewodniczący, że chyba na tym powinniśmy zakończyć tą dyskusję.   

Sławomir Wojciechowski: Panie Wice Burmistrzu ja się odniosłem do wpisu Pana 

Burmistrza, tylko i wyłącznie z tego powodu to mówię. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący : Dziękuję bardzo, czy są jeszcze jakieś pytania, sprawy, które chcieli 

byście Państwo poruszyć?  

Pan Radny Grzegorz Stolarek: jak przy tych budynkach dzisiaj jesteśmy to mam pytanie, 

jakie są losy budynku przy ulicy Kościelnej i od razu drugie pytanie, drugi budynek na ulicy 

Mogielnickiej? Czy coś wiemy w tym temacie czy sprawy ruszyły do przodu czy to znowu 

kolejne lata będzie stało bez jakiejś odpowiedzi?  

Burmistrz Dariusz Gwiazda: Na ulicę Mogielnicką mamy pozwolenie na rozbiórkę, 

wystąpiliśmy do konserwatora zabytków o zgodę na rozbiórkę dodatkowo i takie szczegółowe 

rozwiązania, związane z rozbiórką. Jesteśmy ciekawi w ogóle jak konserwator zabytków 

zareaguje, natomiast ulica Kościelna, Kościelna 3 i budynek drewniany nadal toczy się sprawa 

w sądzie, nie ma wyroku w tej sprawie, spadkobierca cały czas z różnych przyczyn odracza 

posiedzenia sądu i to trwa dziesięciolecia już tak chyba, no na pewno 10 lat sprawa trwa bo 

jeszcze Świętej Pamięci Komendant Straży Miejskiej musiał reagować na jak by złe 

zachowanie tego spadkobiercy w Urzędzie Gminy i Miasta w Grójcu, kiedy jeszcze 

naczelnikiem była Pani Małgorzata Bazyl, to już od tamtej pory wiem, że ta sprawa się ciągnie. 

Kiedy to się zakończy to jak wiemy sądy są tak obłożone pracą, że nikt nie jest w stanie tego 

przewidzieć. Natomiast Mogielnicka 6 mamy zaprojektowaną łącznik pomiędzy 

Mszczonowską a Mogielnicką przy tym budynku i pod kątem właśnie takiej drogi mamy 

pozwolenie na rozbiórkę tego drewniaka i tutaj też wystąpiliśmy przypomniałem sobie do 

konserwatora bo konserwator na początku nie wyrażał nam zgody na pozwolenie na budowę 

tej drogi, że koliduje to z budynkiem a teraz jak mamy pozwolenie na rozbiórkę to żeby 

uzgodnił nam projekt drogowy połączenia Mszczonowskiej z Mogielnicką i wtedy ta droga 

zostanie zaprojektowana i to też będzie jak by tutaj wkład żeby udrożnić to miejsce w Grójcu i 

żeby była większa przepustowość ul. Mogielnickiej chociaż nie sądzę, bo to tak za bardzo 

jeszcze spiętrzyć ruch zależy co będzie na zieleniaku, jak dużo mieszkańców będzie mieszkało 

w budynku wielorodzinnym przy zieleniaku i co dalej tam się będzie działo. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący:  Dziękuję bardzo Pan Jeży Antoniewicz bardzo proszę. 



Radny Jeży Antoniewicz: wspomniał Pan, że może posiadamy jakieś pomysły na temat tej 

lokalizacji po straży miejskiej i właśnie przypomniało mi się, że byliśmy teraz na 25 leciu klubu 

Puls Polskiego Czerwonego Krzyża. Pana już nie było, ale rzeczywiście tam się rozgorzała 

dyskusja na temat tej lokalizacji, w której w tej chwili oni mają  ten klub, że to jest cytuję „ 

nora” może byśmy się zastanowili nad jakimś miejscem dla nich może lokalizacji, 

niekoniecznie to miejsce natomiast to się mi nasunęło jak Pan mówił na wykorzystanie tego no 

a tutaj dawcy wydaje mi się stanowią dla nas jakąś wartość dodaną i rzeczywiście robią tutaj 

dobrą robotę.  

Burmistrz Dariusz Gwiazda: tak rozmawialiśmy na temat zmiany lokalizacji pomieszczenia 

dla Honorowych Dawców Krwi i będzie to na pewno sprawa taka rozwojowa. Co uda nam się 

zorganizować bo wiadomo, że w budynku dworca wąskotorówki mieściły się lokale mieszkalne 

i tak naprawdę te lokale mieszkalne konserwator zabytków nie pozwolił nam na zmianę jak by 

architektury tego budynku i schody pozostały, wszystko pozostało wewnątrz praktycznie to 

samo co było wcześniej i niewykluczone, że jeśli nie uda nam się tam stworzyć innego obiektu 

typu szkoła muzyczna albo coś w tym rodzaju to właśnie jako centrum organizacji 

pozarządowych było by bardzo dobre bądź warsztaty dla Ośrodka Kultury, które można tam 

przeprowadzać ale to jeszcze raz wrócimy do tematu i będziemy o tym dyskutowali. Dziękuję 

. 

Pan Przewodniczący:  Dziękuję, czy macie Państwo jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie ma 

pytań zamykam 68 sesję Rady Miejskiej w Grójcu, dziękuję bardzo i do widzenia.  

 

7. Zakończenie Sesji. 
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